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Slovo starosty

Vážení spoluobčané,
setkáváme se opět v  předvánočním čase. 

Rok 2020 byl pro nás výjimečný a jeho vý-
jimečnost se dodnes negativně projevuje 
v mnoha oblastech našeho života. 

Dlouhodobé prognózy upozorňují, že se 
budeme muset vyrovnat s  důsledky zpoma-
lení ekonomiky, která je klíčová pro mnoho 
odvětví našeho života. Jsme svědky toho, že 

podnikatelé a živnostníci vymýšlejí strategie, 
jak udržet svoji živnost, mnozí zaměstnanci 
pravděpodobně přijdou o práci, lidé se musí 
učit nové věci a hledat jinou práci. Naopak 
ve zdravotnictví jsou lidé přetížení a unavení. 
Snad ještě hůře než ekonomické problémy na 
nás dopadá útlum v mezilidských kontaktech a 
společenském životě.

Nějakou formou zkoušky prochází každý 

z nás – od dětí přes pracující až po seniory. Na-
bízí se otázka, kde najít další sílu k překonání 
strachu, nejistoty a dalších negativních pocitů. 
Napadá mě slovo naděje. Byla to právě nadě-
je a víra v  lepší budoucnost, která pomáhala 
našim předkům překonat těžká období v jejich 
životě. A já věřím, že také nám se to podaří.

Vážení spoluobčané, přeji vám dny plné 
naděje, že bude lépe.žživivotota.a JJJsmsme e e svědkyy toho,, žžee odododvěvěvětvtví nananašešešehohoho žž NNěNějjakkou formou zkoušškyky prochází každý nadějeej , , , žeže bbududee lélépep .
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice – Slížany č. 12
konaného dne 21.9.2020 v 17.00 hod. 

v zasedací místnosti na radnici v Morkovicích

I. Při zahájení bylo přítomno 13 členů městského zastupitelstva
Omluveni: Mgr. Barnetová, Mgr. Pešáková
Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 11 byl schválen jednomyslně.
Návrhová komise: P. Jablunka, Vl. Štětina
Ověřovatelé zápisu: Mgr. Albrechtová, Ing. Rábek

Program:  1. Zpráva o plnění usnesení
2. Zpráva o činnosti rady města
3. Informace o provedeném rozpočtovém opatření č.5 a č.6 v radě města
4. Rozpočtové opatření č.7
5. Stanovy Mikroregionu Morkovsko 
6. Majetkoprávní úkony 
                   7. Změna člena fi nančního výboru
                   8. Snížení neinvestičních dotací organizacím na rok 2020

Program byl schválen jednomyslně.

II. Projednávání programu
1. Zpráva o plnění usnesení
Usnesení č. 8/11/20
Prodej nemovitosti a pozemku p.č. 1971 zastavěná plocha a nádvoří o 
výměře 172 m2, jehož součástí je budova č.p. 614 a pozemku p.č. 1972 
trvalý travní porost o výměře 218 m2 (bývalá školní chata) Ing. Kříčkovi 
za nabídnutou kupní cenu 631 000,- Kč.
Smlouva byla podepsána a byl proveden vklad do katastru nemovitostí.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o plnění 
usnesení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

2. Zpráva o činnosti rady města od 15.6.2020 do 11.9.2020
Zápisy z jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a také jsou zve-
řejněny na stránkách města.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o činnosti 
rady města za období od 15.6.2020 do 11.9.2020
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

3. Informace o provedeném rozpočtovém opatření č.5 a č.6 v radě města
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci o pro-
vedeném rozpočtovém opatření č.5 a č.6 v radě města dle přílohy č.1 a 
přílohy č.2.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 12 členů městského zastupitelstva.  Z. 
Frkal byl nepřítomen.
Návrh usnesení byl přijat.

4. Rozpočtové opatření č. 7 – příloha č. 3
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření 
č. 7 dle přílohy č.3,  kterým se celkové příjmy zvyšují o 22 635 919 
Kč, celkové výdaje zvyšují o 21 068 419 Kč a fi nancování se mění o  – 
1 567 500 Kč.
Hlasování:. Schváleno jednomyslně.
                       
5. Stanovy Mikroregionu Morkovsko.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje stanovy Mikroregionu 
Morkovsko dle přílohy č.4
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

6. Majetkoprávní úkony:  
a) Bezúplatný převod pozemku od  ČR - Úřad pro zastupování státu ve 

věcech majetkových, a to pozemku p.č. 1395/20, ostatní plocha, jiná 
plocha o výměře 58 m2 v k.ú. Morkovice.  

 Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatný převod 

pozemku od  ČR - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých, a to p.č. 1395/20, ostatní plocha, jiná plocha o výměře 58 m2 
v k.ú. Morkovice.

 Hlasování: Schváleno jednomyslně.
 b)  Bezúplatný převod pozemku od  ČR - Úřad pro zastupování státu 

ve věcech majetkových, a to pozemku p.č. 457/17, ostatní plocha, 
ostatní komunikace o výměře 53 m2 , o velikosti id. 1/4 v k.ú. Slí-
žany. 

 Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatný převod 
pozemku od  ČR - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých, a to p.č. 457/17, ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 
53 m2, o velikosti id. 1/4 v k.ú. Slížany.

 Hlasování: Schváleno jednomyslně.
 c) Bezúplatný převod pozemku od   ČR - Úřad pro zastupování státu 

ve věcech majetkových, a to pozemku p.č. 436/22, ostatní plocha, 
ostatní komunikace o výměře 4 m2 v k.ú. Slížany 

 Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatný převod 
pozemku od  ČR - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých, a to p.č. 436/22, ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 
4 m2 v k.ú. Slížany. 

 Hlasování: Schváleno jednomyslně.
 d) Prodej nemovitosti, a to části pozemku p.č. 1964/1 ovocný sad o 

předpokládané výměře 460 m2 v k.ú. Morkovice, který vznikne geo-
metrickým plánem , panu Martinovi Křičkovi Ing, Morkovice  za 50 
Kč/m2. Jedná se o pozemek kolem chaty na Skavsku.

 Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej nemovitosti, 
a to části pozemku p.č. 1964/1 ovocný sad o předpokládané výmě-
ře 460 m2 , který vznikne geometrickým plánem v k.ú. Morkovice  
panu Martinovi Křičkovi Ing, Náměstí 900, Morkovice  za dohod-
nutou cenu 50,-Kč/m2. 

 Hlasování: Pro návrh hlasovalo 11 členů městského zastupitelstva. 
P. Jablunka a J. Vinklárek se zdrželi hlasování.

 Návrh usnesení byl přijat.
 e) Prodej nemovitosti, a to pozemku p.č. 435/36 zahrada o výměře 

127 m2 v k.ú. Slížany slečně Kateřině Zápařkové Ing., Kolaříkova 16, 
Morkovice za 50 Kč/m2. Jedná se o pozemek v zatáčce ve Slížanech po 
pravé straně při výjezdu na Troubky.

 Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku par-
c.č. 435/36 zahrada o výměře 127 m2 v k.ú. Slížany slečně Kateřině 
Zápařkové Ing., Kolaříkova 16, Morkovice za dohodnutou kupní cenu 
50 Kč/m2.

 Hlasování: Pro návrh hlasovalo 12 členů městského zastupitelstva. Z. 
Frkal byl nepřítomen.

 Návrh usnesení byl přijat.
f) Prodej nemovitosti, a to id. ½ pozemku p.č. 312 zahrada o výměře 

465 m2 v  k.ú. Morkovice paní Ivance Markové, Komenského 729, 
Morkovice za dohodnutou kupní cenu 50Kč/m2.  Jedná se o pozemek 
v oplocené zahradě (na Grétách“) dlouhodobě užívaný kupujícím. 

 Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku a 
to id. ½ pozemku  p.č. 312 zahrada o výměře 465 m2 v k.ú. Morkovi-
ce  paní Ivance Markové, Komenského 729, Morkovice za dohodnu-
tou kupní cenu 50Kč/m2..

 Hlasování: Pro návrh hlasovalo 12 členů městského zastupitelstva. Z. 
Frkal byl nepřítomen.

 Návrh usnesení byl přijat.
g) Prodej nemovitostí, a to pozemku p.č. 177 zastavěná plocha a ná-

dvoří o výměře 1029 m2, jehož součástí je budova s číslem popisným 
130 stavba občanského vybavení, pozemku p.č. 178 ostatní plocha 
o výměře 996 m2 a pozemku p.č. 181/3 ostatní plocha o výměře 33 
m2 v k.ú. Slížany panu Ludvíku Mazurovi, Trávníky 849, Morkovice 
IČO: 71587594 za 900.000 Kč. Jedná se o budovu školy ve Slížanech. 
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Záměr prodeje nemovitosti byl vyvěšen s tím, že budova s č.p.130 bude 
odstraněna a pozemky využity k výstavbě s účelem dle platného územ-
ního plánu.

 Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej nemovitosti, 
a to pozemku  p.č. 177 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 1029m2, 
jehož součástí je budova s číslem popisným 130 stavba občanského vy-
bavení, pozemku p.č. 178 ostatní plocha o výměře 996 m2 a pozemku 
p.č. 181/3 ostatní plocha o výměře 33 m2  v k.ú. Slížany  panu Ludvíku 
Mazurovi, Trávníky 849, Morkovice  IČO: 71587594 za dohodnutou 
kupní cenu 900.000 Kč s tím, že budova s č.p.130 bude odstraněna a 
pozemky využity k výstavbě s účelem dle platného územního plánu.

 Hlasování: Pro návrh hlasovalo 12 členů městského zastupitelstva. 
Ing. Pěnčíková se zdržela hlasování.

 Návrh usnesení byl přijat.
h) Prodej nemovitosti, a to části pozemku  p.č. 1394 ostatní plocha o 

předpokládané výměře cca 97 m2  a p.č.1395/1 ostatní plocha o před-
pokládané výměře cca 625 m2  v k.ú. Morkovice, které vzniknou geo-
metrickým plánem do SJM  Bc. Romanu Kočířovi paní Lence Kočířo-
vé, Trávníky 841, Morkovice  za dohodnutou kupní cenu ve výši 363 
Kč/m2 bez DPH. Jedná se o pozemek v podnikatelské zóně za nádražím 
vedle pana Mazura na výstavbu Pizzerie. Vzhledem k tomu, že část po-
zemku je ve svahu byla přepočítána cena ze 450Kč/m2, která byla v zá-
měru prodeje, na cenu za m2pozemku 363Kč/m2 (svah za 50 Kč/m2).

 Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej nemovitosti, 
a to části pozemku  p.č. 1394 ostatní plocha o předpokládané výměře 
cca 80 m2  a p.č.1395/1 ostatní plocha o předpokládané výměře cca 510 
m2  v k.ú. Morkovice, které vzniknou geometrickým plánem do SJM  

Bc. Romanu Kočířovi paní Lence Kočířové, Trávníky 841, Morkovice  
za dohodnutou kupní cenu ve výši 363 Kč/m2 bez DPH. 

 Hlasování: Schváleno jednomyslně.
 
7.  Změna ve funkci člena fi nančního výboru.
Odstupuje členka výboru Ing. Marie Pěnčíková
Nově navržená je Veronika Hanačíková, Morkovice 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí odstoupení 
z funkce členky fi nančního výboru Ing. Marie Pěnčíkové. Zastupitelstvo 
města volí do funkce člena fi nančního výboru Veroniku Hanačíkovou.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 12 členů městského zastupitelstva. 
MUDr. Chvátalová se zdržela hlasování.
Návrh usnesení byl přijat.

8.  Snížení neinvestičních dotací organizacím na rok 2020
Návrh usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje snížení neinvestičních 
dotací schválených usnesením č.6/08/19 ze dne 16.12.2019 a uzavření 
dodatku veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace organizacím v  
níže uvedené výši:
FC Morkovice, z..s.     550.000 Kč
Tělocvičná jednota Sokol Morkovice   270.000 Kč  
SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Morkovice 162.000 Kč 
Pěvecký sbor Cantus Morkovice z.s.     55.000 Kč
TK Morkovice, z.s       40.000 Kč                        
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 12 členů městského zastupitelstva.  
P.Jablunka se zdržel hlasování.
Návrh usnesení byl přijat.

PLÁN SVOZU PLASTŮ V ROCE 2021
Ve dnech:

04.01. 2021
01.02. 2021
01.03. 2021

29.03. 2021
26.04. 2021
24.05. 2021

21.06. 2021
19.07. 2021
16.08. 2021

13.09. 2021
11.10. 2021

08.11. 2021
06.12. 2021
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Poděkování
Chtěla bych prostřednictvím Zpravodaje velice poděkovat lidem, kteří neváhali být nápomocni a poskytli nezištně 

dar ve formě občerstvení pro zdravotnické pracovníky třech oddělení nemocnice Kroměříž. Jednalo se o oddělení části  
interna, plicní a urologie- Covid oddělení. Velmi si přístupu těchto lidí vážím a děkuji za ochotu, vstřícnost a laskavost. 
Jsou to Bronislava Ježová, Lubomír Krejčí, Zuzana Ryšánková, Pavla Mazurová, Radana Glozová, Pavla Stýskalíková a 

Lenka Kočířová.

Děkuji Jitka Dvořáková

Sociální komise města Morkovice-Slížany

Vážení občané, senioři,
V tomto čase, po každý rok, většinou při-

chází fáze bilancování a zhodnocení aktivit, 
činností a všech radostí i starostí, které se nám 
v rychlém sledu dní a měsíců, udály. Troufám si 
tvrdit, že tento rok byl tak zvláštní a jiný, nejen 
pro nás a naši práci v komisi, ale i pro každé-
ho jednoho z  Vás. Od března jsme, prakticky 
ze dne na den, ztratili možnost plánovat akce, 
setkávat se, shromažďovat se a vůbec jsme ne-
věděli, co se bude dít a jak dlouho tahle situace 
bude trvat. Nový, nepoznaný stav v  celé zemi 
nás uvrhnul do izolace, do svých domovů a vzal 
nám náš život takový, na jaký jsme byli celá léta 
zvyklí.

Jarní a poté podzimní nouzový stav v ČR a 
epidemiologická situace v souvislosti s nemocí 
SARS-COV-19,nám nedala možnost si cokoli 
připravit a naplánovat na čas budoucí. Z pohle-
du aktivit sociální komise města Morkovice-Slí-
žany nám tato nepříznivá situace vzala veškerý 
vítr z  plachet, co se týče celkového plánování 
akcí na rok 2020. Víte, že se každoročně konala 
oblíbená akce k MDŽ s posezením a hudbou, 
která se setkávala vždy s  velkým zájmem ze 
strany veřejnosti, zejména seniorské. V letních 
měsících jsme si dávali pauzu s veškerým pro-
gramem, z důvodu Vaší vytíženosti při práci na 
zahrádkách a péči o vnoučata. Podzim se tra-
dičně nesl ve znamení besedy nad dobovými 
fotografi emi z archivu města pod vedením pana 
starosty P. Horáka. V pozdnějším čase, okolo 
památky Zesnulých, jsme v  kreativní dílničce 
tvořili věnce a dekorativní vazby, spojené s tím-
to svátkem. Jiný rok jsme zase tvořili adventní 
věnce a svícny v době předvánoční. Mimo tyto 
ověřené a oblíbené akce jsme každý rok přidali 

Vážení občané Morkovic-Slížan,
chci vám jen připomenout, že pokladnička Nadace pro transplantace kostní dřeně je umístěna stále v kvě-
tinářství Amálka na náměstí v Morkovicích. Sbírka stále pokračuje. Chci poděkovat všem dárcům, kteří 
přispěli.
Do nastávajícího nového roku přeji vše dobré, pevné zdraví, spokojenost, klid, pohodu v rodinném životě.

S úctou, Evžen Najman

i nějakou zajímavou, povětšinou cestopisnou 
besedu. Nic z  vyjmenovaného jsme letos pro 
Vás bohužel nemohli uskutečnit. Nouzový stav 
a vývoj epidemie nemoci Covid-19 nám udě-
lal čáru přes rozpočet se vším, co jsme chystali. 
Moc nás mrzí, že jsme letošní plánovaný pro-
gram všech akcí museli z  výše jmenovaných 
důvodů zrušit. Nyní se již musíme soustředit a 
směřovat nové nápady na rok příští, kdy nám 
nezbývá, než věřit, že se situace s  pandemií 
uklidní a my opět budeme moci žít a setkávat se 
s Vámi, tak jako to bylo zvykem dříve. Balíčky, 
které pro Vás, jubilanty, byly připraveny, jsme 
rozváželi k Vám domů, když to situace dovolila, 
mnohdy to bylo později, ale z důvodu Vaší bez-
pečnosti jsme nemohli konat jinak. Děkujeme 
za Vaši shovívavost při předávání, vždy jsme se 
snažili balíčky doručit co nejdříve a za použití 
ochranných pomůcek rukou a dýchacích cest.

Vážení senioři, naše komise pracuje pře-
devším pro Vás. V komisi nám záleží na tom, 
abyste věděli a cítili, že město Morkovice-Slí-
žany nezapomíná v žádném případě na senior-
skou skupinu obyvatelstva.

Proto se snažíme setkávat se s Vámi a na-
bídnout Vám programy, které by Vás mohly za-
ujmout, ale i akce, které již znáte a navštěvujete 
je v hojné míře. Nyní, v čase adventu, v jednom 
z nejhezčích období v roce, bychom Vám rádi 
předali poselství naděje, lásky, zdraví, ohledupl-
nosti, soucitu, sounáležitosti a zodpovědnosti. 
To budou nejdůležitější atributy pro příští roky, 
pro život a pro možné další setkávání se s Vámi. 
Děkujeme Vám za přízeň a přejeme v této ne-
lehké době vše dobré a spolu s Vámi budeme 
doufat v naději a ve víru lepších časů.

Za členy komise sepsala Jitka Dvořáková
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Na portálu Vyskovsko.info najdete program na víkend i práci v okolí

Vyškovský portál se stal za 8 let svého 
fungování největším informačním zdrojem 
v regionu. Dnes tak na jeho stránkách kro-
mě regionálních zpráv a přehledu kulturních  
akcí najdete také denně aktualizované nabíd-
ky zaměstnání a bydlení. 

Chcete si prohlédnout fotky ze znovuote-
vření kulturního domu v Drnovicích nebo si 
přečíst o právě probíhajících rekonstrukcích, 
ale rádi byste se přitom vyhnuli pročítání čer-
né kroniky? Všechny regionální zprávy jsou 
řazeny do rubrik, takže si lehce zvolíte, co vás 
zajímá, ať už je to aktuální dění, policejní hlá-
šení nebo kulturní a sportovní události. Pokud 
vám ale jen povědomí o okolním dění nestačí, 
toužíte vyrazit ven a hledáte událost, které byste 
se mohli zúčastnit, sledujte kalendář regionál-
ních akcí. Najdete v něm festivaly, výstavy, pro-
mítání, besedy a další možná vyžití pro rodiny, 

skupiny i jednotlivce. Vyhledávat je můžete jak 
v celém regionu, tak v konkrétních obcích. V 
případě, že akci sami pořádáte a chcete, aby se 
o ní dozvědělo i široké okolí, máte možnost na 
ni právě zde upozornit zveřejněním pozvánky v 
přehledném seznamu událostí. Nejzajímavější a 
nejčtenější z nich se objeví také na facebookové 
stránce Region Vyškovsko, kterou v současnos-
ti sleduje skoro 2 tisíce uživatelů. Pokud chcete 
být o dění v regionu průběžně informováni, sta-
čí se připojit.

Možná vás ale v tuto chvíli víc zajímá, jak se-
hnat práci poblíž svého bydliště. I s tím si portál 
poradí. Poptávku místních fi rem najdete v sek-
ci s nabídkami práce. Ve vyhledávání nastavte, 
o jaký obor máte zájem a do jaké vzdálenosti 
jste za zaměstnáním ochotni dojíždět, a mů-
žete začít vybírat. Firmy, kterým momentálně 
schází pracovní síla, tady mají možnost oslovit 

potenciální zaměstnance prostřednictvím bez-
platného inzerátu a zároveň využít vysokou ná-
vštěvnost portálu pro vlastní propagaci – díky 
bezplatné inzerci mohou rozšířit povědomí o 
nabízených službách přímo v místě svého pů-
sobení. Získat nové zákazníky a připomenout 
se těm stávajícím navíc můžete i zařazením své 
společnosti do katalogu fi rem a služeb. 

Navštivte portál  www.vyskovsko.info  a zjis-
těte, jaké možnosti nabízí právě vám.

RegionyBrněnska.cz

Vzpomínka na Sluníčko

Tento rok žijeme už od jara ve znamení pandemie a Koronaviru, 
život se na čas zastavil a na dlouho zpomalil. Rodiny jsou více spolu a 
musí zvládat práci, hraní i učení s dětmi v domácích podmínkách. Po-
tkávám „sluníčkové“ maminky a děti a už jen vzpomí-
náme na šťastné chvíle v herně MC – Sluníčko; naposled 
v suterénu ZŠ Morkovice, kde si naši nejmenší za účasti 
maminek či tatínků mohli hrát, cvičit, tvořit a zpívat v 
kolektivu stejně starých kamarádů.

Neumím odpovědět na otázku, zda se bude Sluníčko 
někdy otevírat a zařízení i hračky s potřebami pro cviče-
ní a tvoření (malování, stříhání, lepení, ….), které čekají 

na půdě naší nové radnice,  budeme mít kam nastěhovat a děti se z nich 
znovu radovat.

Na to se rodiče našich nejmenších – předškolkových dětí musejí ptát 
jinde. Třeba nám všem rok 2021 přinese i něco dobrého a 
krásného a mile nás překvapí i vedení města, když neopome-
ne potřeby nových občánků.

Ve svém životě myslím pozitivně a vždy doufám v dobrý 
konec. A tak je to i v případě historie a pokračování Sluníčka. 
Naděje umírá poslední – to se mnohokrát potvrdilo a v to vě-
řím i v případě setkávání rodičů a dětí od půl roku do tří let.

Marie Brablíková – pro našince teta Maruška 
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Pěvecký sbor Cantus

DH MORKOVČANKA – ohlédnutí za rokem 2020

Budou Vánoce letos bez zpěvu koled?
Uskuteční se vánoční koncert pěveckého sboru Cantus?
Letošní rok s krásnými ciframi 2020 byl plný očekávání nových před-

sevzetí, plánů a myšlenek, co nového vytvoříme, podnikneme, koho na-
vštívíme, čeho dosáhneme.  Pandemie však zastavila naše plány. Přinutila 
nás zastavit se i ohlédnout trochu zpět.

Plány našeho pěveckého sboru Cantus byly navrženy jako tradičně: 
Májové koncerty, účast na soutěžích nebo přehlídkách sborů, podzimní 
koncerty a vánoční koncerty.

Letos nedovolí protivirová opatření ani zpívání koled, natož koncer-
tování v uzavřených prostorách. Provádění vánočních pastorel s origi-
nálním orchestrálním doprovodem se stalo doménou našeho pěveckého 
sboru. Mimo známou Českou vánoční mši „ Hej mistře“ jsme provedli 
skladby autorů 18. a 19. století:  F. X. Brixiho, V. N. Koutníka, J. I. Linky, 
J. E. Kypty, A. Michny z Otradovic, V. Maška, J. Lokaje, J. Schreiera, J. 
Hrůzy a jiné. Zajímavý je i výčet vánočních skladeb 
od autorů moderních nebo současných. : B. Wiede-
mann/Ivanovice/, F. X. Th uri, Z. Kaňák, Z. Pololáník 
a V. Bleša.

Provedení pastorel a vánoční mše od místního 
řídícího učitele Josefa Hrůzy / 1812- 1876/ bylo dů-
ležitým kulturním počinem. O jeho zakladatelské 
kulturní činnosti pro Morkovice bylo z pera Dr. Karla 
Slezáka napsáno mnoho článků. Sbor tak po sto letech 
oživil originální vánoční skladby, které jsou neustále 
populární.

Zajímavé a živé bylo nastudování souboru koled 
z Třebíčska, nazvaného „Přešťastné slunce“. Autorem 
je prof. Zdeněk Kaňák/ 1910-1991/, který žil se svým 
otcem v Morkovicích. Tento soubor koled je na našem 
repertoáru stále a byl proveden v desítkách repríz. Od 
r. 1984 jsme totiž mohli vánoční koncerty provádět. 
Vánočních koncertů od tohoto roku jsme provedli ko-
lem 150. Jistě si každý zasvěcený muzikant a posluchač 
dovede představit  jaké organizační úsilí to v každé vá-
noční době znamenalo/zpěváci, hudebníci, sólisté, no-
tové materiály, transpozice notového materiálu apod./

listopad 2019 - společný koncert PS Cantus a Brněnský fi lharmonický sbor a orchestr 
ZUŠ  Holešov, Němčice nad Hanou a Morkovice.

Začátkem roku 2020 jsme doprovodili tři ple-
sy – v Křenovicích na Hané, Kovalovicích u Kojetí-
na a Pačlavicích. Následovaly ostatkové maškarní 
průvody v Nevojicích a Pačlavicích. Během jarní 
pauzy, kdy jsme nemohli vystupovat ani zkou-
šet, se nám podařilo rozjet nové webové stránky 
(www.morkovcanka.cz), na kterých najdete infor-
mace o kapele, přehled členů, fotogalerii, aj.

Začátkem léta se za našeho doprovodu usku-
tečnily hodové koncerty na Dřínově a v Lutopec-
nách. V Morkovicích jste nás mohli slyšet při prů-
vodu k Božímu tělu a v rámci farního hodového 
odpoledne. Také jsme vystupovali ve Vyškově-Dě-
dicích. Zbytek léta se nesl ve znamení rodinných 
oslav. Vzhledem k  přijatým vládním opatřením 
proti šíření koronaviru se spousta akcí nemohla 
uskutečnit, některé z nich musely být přesunuty na 
rok 2021.

Rád bych jménem celé kapely poděkoval všem 
našim posluchačům za projevenou přízeň a popřál 
jim krásné Vánoce a hodně zdraví do nového roku. 
Těšíme se opět na viděnou v roce 2021.

kapelník Bc. Svatopluk Krejčí

S vánočními pastorelami jsme projeli Moravu všemi směry -Třebíč, 
Telč, Žďár n.S., Brno, Boskovice, Vyškov, Bučovice, Koryčany, Veselí 
n.M., Vizovice, Bystřice p.H., Hulín, Holešov, Kroměříž, Olomouc, Os-
trava, Havířov,  Prostějov, Zdounky, Zlín, Uherské Hradiště, Moravská 
Třebová atd.

Jak je známo, Zdeněk Kaňák je autorem morkovské opery „Košaři„ 
s regionální tématikou. Libreto k ní napsal Dr. Karel Slezák. Sbor Cantus 
provedl její premiéru / 1983/.

Proč vlastně chodíme zpívat do pěveckého sboru? Je to - setkat se s 
kamarády, s krásnou hudbou, navštívit zajímavá místa, objevovat krásy 
přírody, umění lidí. I když je nácvik někdy obtížný- jedná se o vícehlasý 
zpěv, přednes před posluchači a jejich ocenění je další odměnou.

Ruský klasik D. S. Dostojevskij je autor citátu: „Krásou pro povznese-
ní lidstva„. Je to o zapojení každého do kulturní oblasti.

Vladimír Bleša, PS Cantus
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T. J. Sokol Morkovice

Když Ježíšek poprvé plakal

Podzim je již tradičně pro všechny bratry a 
sestry spojen zejména s oslavami pro sokolstvo 
nejvýznamnějších historických událostí. Po op-
timistickém nástupu dětí do vzdělávacích ústavů 
a důstojném přivítání nového školního roku tra-
dičním Gulášfestem 5. 9. 2020 v Sokolské zahra-
dě ve spolupráci s  motoklubem Corvus Corax, 
se nám podařilo ještě relativně v klidu uspořádat 
venkovní turnaj nohejbalových dvojic 3. 10. 2020 
na našem kurtu. Vítězný putovní pohár zůstal 
v držení T. J. Sokol Morkovice za což patří velký 
dík bratrům Květoslavu a Davidu Vlhovi, kteří 
nejsou pouze bratry, ale také otec a syn. Je vidět, 
že jim tuplovaná rodinná chemie v týmu funguje 
na jedničku a po zotavení z náročného turnaje, 
budou ozdobou ostatních podobných podniků 
v širokém okolí. 

Veškerou další naši aktivitu uťala druhá vlna 
mediální hysterie na podporu nového viru, ve 
spolupráci s vládní továrnou na přijímání opat-
ření, u kterých už dnes nikdo neví, která jsou 
ty fungující. Samotní tvůrci těchto tragikomic-
kých obrazů, si s  dodržováním dělají starosti asi 
nejmíň, jelikož jedni statečně rozšiřují řady inter-
netových počítadel nakažených včetně krizového 
šéfa a hlavní hygieničky a jiní plukovníci první 
linie neohroženě bojují v  uzavřených restaura-
cích samozřejmě bez textilních ozdob obličejů, 
kde vesele ochutnávají výrobky běžnému občanu 
dnes zapovězené.

V této nelehké době je nutné připomínat naši 
svobodu, demokracii a národní uvědomění snad 
více než kdykoliv předtím, proto bylo nezbytné 
oslavit také následující pamětní dny i svátky. 

Vzpomínka na bratry a sestry, kteří položi-
li život pro zachování základních principů výše 
uvedených hodnot, byla věnována 8. 10. u Po-
mníku padlým, kde jsme položili věnec u příle-
žitosti Památného dne sokolstva za účasti župní 
starostky sestry Ivany Zavadilové. 

Svátek nám nejdražší, jsme oslavili 28. 10. 
symbolicky u Pomníku padlým a u společné-

Když se narodilo růžové miminko Ježíšek v betlémské stáji, všichni živí tvoro-
vé, od osla až po myš, kteří byli nablízku, se seběhli kolem jesliček. Okolo se také 
natlačili užaslí pastýři, dokonce tam poklekli i tři králové. Před starým prahem se 
tísnili koně a velbloudi. Lidé i zvířata se klaněli dítěti z nebe. 

I jeden pavouček, šťastně se houpající na pavučině pod střechou stáje, chtěl 
vyjádřit svoji radost a oslavit Krále králů. Akrobaticky se začal spouštět k děťátku, 
které otevřelo ručičku, aby zvířátko chytilo. 

Ale jeden pastýř neomaleně přetrhl nit a shodil pavoučka na zem. Nohy lidí a 
zvířátek ho rozmačkaly. A v tu chvíli Ježíšek poprvé zaplakal.

Přejeme vám, aby adventní čas byl pro vás časem ztišení a přípravy na Vánoce. 
V Betlémě bylo ve stáji plno lidí i zvířat, ale hlavní byl právě narozený Ježíš. Vánoce 
bez Něj ztrácí smysl a my všichni se můžeme radovat z Jeho příchodu. I když letos 
budou Vánoce jiné, než je známe z minulých let, nenechme si vzít to tajemné a 
posvátné, co k nim patří – setkání s Ježíšem v modlitbě. 

Požehnané a radostné vánoční svátky vám všem. 
Za Římskokatolickou farnost Morkovice 

Kateřina Holásková

ho hrobu legionářů. Tento svátek, si dle našeho 
názoru, zaslouží mnohem více pozornosti a od 
příštího roku bychom ho rádi připomínali zave-
dením slavnostního aktu za přítomnosti krojova-
ného sokolstva a slavnostního praporu, kde sa-
mozřejmě uvítáme spolupráci s ostatními spolky 
v Morkovicích.

Jak již je na sokolovně zvykem, prapory jsme 
vyvěsili také 17. listopadu na Den boje za svobo-
du a demokracii, jako jeden z nejvýznamnějších 
dnů České republiky. I když události z roku 1989 
byly zásadní pro novodobé směřování České re-
publiky, je nutné si připomenout, že 17. listopad 
se nestal významným dnem kvůli událostem v 
roce 1989. 17. listopad je mezinárodním dnem 

studentstva už od roku 1941 a vzhledem k udá-
lostem roku 1939 a německému řádění vůči na-
šemu studenstvu se stal jediným dnem meziná-
rodního významu, který má český původ. Škoda, 
že tyto skutečnosti nejsou rovnocenně připomí-
nány ve sdělovacích prostředcích a novodobými 
politiky, což dle našeho názoru snižuje význam 
tohoto svátku, který se podvědomě soustřeďuje 
pouze na komunistickou diktaturu a zapomíná 
na diktatury ostatní, se kterými se Sokol za svou 
stošedesátiletou tradicí potkával a zajisté i potká-
vat bude.  Dle našeho názoru je nutné proti dikta-
tuře bojovat, ať se jmenuje jakkoli, a to dělá Sokol 
tím, čím je.

Viktor Bleša – starosta T. J. Sokol Morkovice
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Kynologický spolek

FC Morkovice

Vážení přátelé kynologického spolku,
rok 2020 byl rokem hodně náročným, a to 

nejen pro náš spolek. Vlivem řádění viru CO-
VID-19 došlo k  řadě přesouvání nebo zrušení 
akcí, či ke krátkodobému přerušení činnosti. 
Nicméně i přes tyto peripetie jsme nepolevili a i 
v letošním roce jsme realizovali kurzy poslušnos-
ti pro veřejnost, pořádali pravidelné tréninky a 
zvelebovali areál. Ze závodní činnosti se nám po-
dařilo realizovat pouze jeden závod, druhý závod 
jsme právě kvůli nastaveným opatřením museli 
bohužel zrušit.

V  letošním roce se nám podařilo jako prv-
ním na Moravě realizovat u nás v  areálu disci-
plíny pro mladé kynologické odvětví, a to Bull 
sporty. Cílem těchto sportů je fyzické vybití psa 

Dovolte mi v této složité době pozdravit všechny spoluobčany a 
všechny naše příznivce a fanoušky. Tak jak se nám konečně v srpnu roz-
jely fotbalové soutěže, tak bohužel byly v říjnu všechny opět kvůli pande-
mii pozastaveny, aniž by se odehrála alespoň podzimní část sezóny. Kvůli 
vládním nařízením byly zrušeny i tréninkové jednotky veškerých našich 
mužstev. Věřme, že se sezóna dohraje v jarní části. Naše mužstva se v pře-
rušené sezóně nacházejí na těchto místech: muži A 5. místo v krajském 
přeboru, muži B 12. místo v I. B třídě sk. C, dorost 12. místo v krajské 
soutěži sk. B, starší žáci 3. místo v krajské soutěži sk. B, mladší žáci hrají 

ať už při skokových nebo tažných disciplínách. 
Tyto sporty nejsou tak časově náročné, jako tomu 
je u sportovní kynologie a setkali jsme se s vět-
ším počtem zájemců o tréninky, než v minulosti 
o obrany, stopy a poslušnost dle zkušebních řádů. 
U těchto sportů samozřejmě nemůžou být psi 
neposlušní a neukáznění, proto v  nabídce stále 
máme trénink poslušnosti. Bull sporty mají troš-
ku zavádějící název, nicméně jsou vhodné i pro 
plemena, která nejsou typu bull (bulteriér, ame-
rický stafordšírský terier, pitbullterier…). Trénu-
jí u nás i různí kříženci, francouzský buldoček, 
belgický ovčák nebo louisianský leopardí pes, 
takže na tento druh sportu uvítáme téměř jaké-
koliv plemeno či křížence. Trénink bull sportů 
jsme začali provozovat od července a do konce 

2 soutěže a v krajské soutěži sk. B jsou prozatím na 6. místě a v okresní 
soutěži na 1. místě. U ostatních našich mužstev dětí, kde starší přípravka 
hraje krajskou soutěž a okresní přebor, mladší přípravka hraje krajskou 
soutěž a školička okresní soutěž, se výsledky nezveřejňují, ale děti náš klub 
reprezentují velmi úspěšně. Rekonstrukce travnatého hřiště a osvětlení na 
umělé trávě je v konečné fázi a všechna mužstva se už těší, až si zahrají na 
„novém“ hřišti. 

Chci poděkovat všem fanouškům za přízeň, i když to nebylo a není 
úplně jednoduché období pro všechny. Snad se už v lednu situace zlepší 

září k nám jezdí na pravidelné tréninky celkem 
25 psů. Zájemci k nám jezdí z Brna, Šumperku, 
Olomouce, Zlína a blízkého okolí. Přijelo k nám i 
pár zájemců ze Slovenska, kteří to k nám nemají 
daleko.

Chtěli bychom za tento rok poděkovat všem, 
kteří nám pomohli i přes podmínky, které v tom-
to roce panovaly. Všem členům i nečlenům, kteří 
přiložili ruce k dílu, všem sponzorům a donáto-
rům, bez kterých by naše akce nemohli být úplné. 
DĚKUJEME!

Na příští rok přejeme všem lidem hlavně 
zdraví, radost ze života a úsměv ve tváři.

Pokud se chystáte na nějakou aktivitu u nás 
v areálu, rádi Vás uvidíme! 

Bc. Lenka Obrtelová
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Velký Kosíř 5. 9. 2020

Jak předcházet požárům od svíček a zábavní 
pyrotechniky

Začala nám sezona turistických výšlapů po 
krásném letním odpočinku a my se rozhodli pro 
výšlap na Velký Kosíř. Nevýrazný kopec v rovi-
naté Hané by se dal nazval spíše nejvyšším kr-
tincem v okolí, ale proč se tu nepodívat. 

Ranním vlakem v počtu 11 osob jsme si vy-
jeli z Nezamyslic do Prostějova a odtud do Če-
lechovic na Hané. Malé zanedbané nádražíčko, 
ale což, vlak tu stavěl. Našlápli jsme do kroku a 
po značené zelené trase jsme do mírného ko-
pečku stoupali k  Velkému Kosíři. Počasí bylo 
nádherné, sluníčko svítilo, bez mráčku a deště 
a my vesele diskutovali o životě a rouškovém 
stavu. Místy jsme potkávali pěší i cyklisty a už 

Vánoční svátky a oslavy konce roku bývají často spojeny s nárůstem 
požárů nezřídka způsobených neopatrností a nedbalostí člověka. Vzniku 
požáru se dá snadno předejít. Stačí jen znát základní pravidla.

Zásady bezpečného používání svíček
• svíčky umisťujte na stabilní nehořlavé podložky, které brání přímé-

mu kontaktu svíčky s podkladem (např. chvojím v adventním věnci, 
ubrusem apod.),

• svíčky umísťujte v dostatečné vzdálenosti od hořlavých materiálů, 

jsme v cíli našeho výletu. Velký Kosíř se pyšní 
rozhlednou, která je v současné době otevřená, 
výhled z ní je úžasný a vidět je do širého okolí. 
Na Kosíři se zrovna konala akce přeložená z jar-
ního období „Smržická šlapka“ a tak jsme měli 
možnost se občerstvit a popovídat si s místní-
mi. U rozhledny nás překvapili manželé Vrbovi 
s paní Gremlicovou, kteří si udělali menší výlet, 
když je tak hezké počasí. 

Další naše kroky míři po žluté značce do 
Čech pod Kosířem. Tady jsme si dali men-
ší rozchod a každý se šel dle chuti podívat do 
zámeckého parku nebo do města. Je zde krásné 
muzeum kočárů, které se pokusíme zařadit do 

v  žádném případě je nedávej-
te k  oknům do průvanu, blízko 
záclon, v těsné blízkosti textilií, 
nenechávejte je na poličce ani na 
skříni,

• zapálené svíčky nenechávejte bě-
hem jejich hoření bez dozoru,

• nedovolte dětem jakkoli manipulovat se zapálenou svíčkou,
• svíčky zhasněte vždy, když opouštíte domov nebo jdete spát. 

a budou naše mužstva moci začít s přípravou a také přípravnými zápasy 
nebo turnaji. Věříme, že se soutěže opět rozjedou a naše mužstva budou 
připravena úspěšně reprezentovat náš klub a naše město. 

V tomto roce, i když nebyl zrovna přívětivý pro sportovní aktivity, tak 
se nám podařilo udělat mnoho práce v celém areálu. Proto děkuji všem, 
kteří nám v tom pomohli, ať už osobní účastí na brigádě nebo fi nanční po-
mocí. Zvlášť chci poděkovat panu Krejčířovi, který nám daroval na dětské 
hřiště desky a latě, panu Vrbovi, který nám je opracoval, panu Mazurovi a 
jeho parťákům za zhotovení nového zábradlí na hřišti a samozřejmě velký 

DÍK patří všem našim sponzorům a ostatním, kteří neustále pomáhají a 
spolupodílejí se na chodu klubu.

Blíží se nám doba vánočních svátků, a chci za FC Morkovice všem 
našim spoluobčanům, příznivcům, fanouškům a sponzorům popřát krás-
né a klidné prožití svátků vánočních a do roku 2021 hlavně hodně zdraví, 
štěstí, pohody, a aby ten následující rok byl klidnější a příjemnější než ten 
současný.

Za FC Morkovice, z. s. 
Ing. David Vlček, DiS., prezident FC

některé z dalších akcí. Pak už jsme jen lehce le-
sem sestupovali po žluté značce do Čelechovic 
na Hané, kde jsme v  parku místní sokolovny 
počkali na vlak. Konala se tu menší akce s kul-
turním programem a my mohli chvíli posedět 
a poslouchat hudbu. Příjemné překvapení bylo 
v  Prostějově, kde na nádraží dorazil historic-
ký vlak z roku 1953 v rámci oslav dne železnic 
v Olomouci. 

Výlet se nám vydařil a i přes současnou situ-
aci, která v naší republice panuje, si nenecháme 
krásné výlety do přírody vzít. Protáhli jsme si 
svá těla a těšíme se na další výlet.

Petra Blešová, KČT Morkovice
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Zásady bezpečného používání zábavní pyrotechniky
• pyrotechniku nakupujte výhradně ve specializovaných prodejnách, 

kde vám také odborně poradí s jejím použitím,
• pyrotechnika musí být opatřena certifi kační značkou a návodem 

k použití v českém jazyce,
• nekupujte pyrotechniku s otevřeným nebo poničeným obalem,
• pyrotechniku skladujte na suchém místě, mimo dosah dětí, a v dosta-

tečné vzdálenosti od zdroje otevřeného ohně (krby, krbová kamna, 
sporák, svíčky apod.),

• s pyrotechnikou manipulujte zásadně na volném prostranství, daleko 
od obydlí, zaparkovaných aut, keřů, kontejnerů,

• s pyrotechnikou nemiřte do oken, na lidi nebo na zvířata.

Se zábavní pyrotechnikou nesmí manipulovat nezletilé osoby bez do-
zoru dospělých a osoby pod vlivem alkoholu a jiných omamných látek.

Nezapomeňte, že zvukové a světelné efekty způsobené zábavní py-
rotechnikou jsou velmi nepříjemné a stresující pro domácí i volně žijící 
zvířata. Např. po oslavách nového roku se plní útulky ztracenými zvířaty, 
která vyděsila právě zábavní pyrotechnika.

CHCETE VĚDĚT VÍC?
www.krizport.cz                   www.chytre-blondynky.cz 

zdroj: https://www.krizport.cz/rady/chytre-blondynky-radi/propagacni-dalsi-materialy
Kristina Krejčí, starostka SDH Morkovice

Lesní pedagogika přibližuje lesní ekosystém a buduje lásku k přírodě

Na jaké školy odchází žáci devátých ročníků

V září a říjnu se v okolních lesích Morkovic-
-Slížan uskutečnila tzv. lesní pedagogika. Ta byla 
tentokrát určena žákům sedmých a třetích roční-
ků. Pro ty se stali na celý den průvodci zkušení 
lesníci David a Pavel. Pro děti to byl jistě velký 
zážitek, a ačkoliv příliš počasí nepřálo, tak si to 
nakonec velmi dobře užily. Aby také ne, když 
nemusely sedět ve školních lavicích, ale mohly se 

Pro žáky 9. ročníku nastává od září nejdůležitější období školní do-
cházky. Již v 8. ročníku se v předmětu Pracovní činnosti zabýváme vý-
běrem oboru a střední školy. Pro žáky a rodiče nabízí škola konzultace s 
kariérovou poradkyní pí. Zdražilovou. Informace jsou k dispozici také na 
webu školy v odkazu Volba povolání.

Do 1. března následujícího kalendářního roku si podávají žáci přihláš-
ky na střední školy. Každým rokem se setkávám se změnami v organizaci 
přijímacího řízení. Nejmenší změnou je například jiný typ přihlášky a zá-
pisového lístku. V letošním školním roce se neuskutečnily dny otevřených 
dveří středních škol a ani velmi oblíbené přehlídky středních školy v jed-
notlivých okresních nebo v krajských městech. Žáci a jejich rodiče jsou 
tímto  omezeni v rozhodování o výběru oboru a následně střední školy. 
Od listopadu, kdy deváťáci nastoupili do školy na prezenční výuku, kon-
zultujeme jejich volbu dalšího studia.

V minulých letech si žáci vybírali obory hlavně podle svých zájmu a 

pohybovat v lese na čerstvém vzduchu.
Cílem lesní pedagogiky je žákům, zábavnou 

formou, přiblížit, jak funguje lesní ekosystém. Jde 
o zlepšení vztahu člověka k přírodě, pochopit vý-
znam lesa pro náš život a jeho ochranu pro příští 
generace. Toto a mnohem víc se učí děti vnímat 
právě formou tohoto setkání. Instruktoři jsou 
schopni přiblížit problematiku žákům zábavnou 

studijních výsledků. Rodiče je podporují ve volbě studijního oboru, neo-
mezují je jen na volbu střední školy denním dojíždění, podporují i jejich 
samostatnost ubytováním na internátě nebo domově mládeže v krajských 
městech nebo vzdálenějších městech. Našeho absolventa můžete potkat v 
Olomouci na zemědělské škole, zahradnické škole v Rajhradě, v Litomyšli 
studuje žákyně obor chov cizokrajných zvířat. Na vinařské škole ve Valti-
cích se jeden žák věnuje nejen výrobě vína, ale také náročnému pěstování 
révy vinné. Oblíbený se stal pro dívky obor kadeřník ve Vizovicích nebo 
v Brně. Do Hranic na Moravě se vydávají studovat maturitní obory žáci, 
zajímající se o požární ochrana nebo lesnictví. Také při návštěvě Třebíče 
by jste si mohli popovídat s jednou naší absolventkou, která zde studuje 
obor Obchodní akademie. V minulých letech si také někteří odvážliv-
ci vybrali učební obor puškař v Uherském Brodě a v Brně.  Zavítáte-li 
do Jedovnice, do Zlína, Brna, Vyškova nebo do Prostějova, máte velkou 
pravděpodobnost se pozdravit také s žáky, kteří navštěvovali naši školu. 

formou v podobě her. Kromě vztahu k přírodě je 
lesní pedagogika zaměřená také na vysvětlení zá-
kladních principů hospodaření v lese a usiluje o 
vytvoření pozitivní přístup ke dřevu jako obnovi-
telné surovině. I naši žáci poznali spoustu lesních 
obyvatel, rozlišili a ochytali si kůru a dozvěděli se, 
jak se vhodně chovat v lese.

Mgr. Eva Bánská
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Aktuálně na ZUŠce

Zdravím všechny čtenáře tohoto čísla zpra-
vodaje. 

I když to místy vypadalo, že se na místní po-
bočce základní umělecké školy moc „nesvítilo“ 
nebo bylo ticho, škola jela dále. S žáky jsme byli 
stále v  nějaké podobě elektronického spojení. 
Jak jen bylo v individuálních možnostech reálné. 
V době tvorby těchto řádků, byla v naší škole opět 
povolena alespoň výuka jeden na jednoho. Takže 
jsme moc rádi alespoň za to. Přeci jen, sociální 
kontakt, je pro žáky nenahraditelný. Bohužel 
v tomto čase nemáme výhledově v plánu žádné 
besídky ani jiné vánoční vystoupení. Uvidíme, 
jak se vše bude ještě vyvíjet. Nicméně, vše zlé je 
k  něčemu dobré a pro mnohé muzikanty jistě 
toto předvánoční období nebývá zpravidla ob-
dobím klidu… Tak třeba letos to pro nás některé 
bude platit – klidné Vánoce. 

Proto přeji i já Vám všem klidné a pohodové 
Vánoce. Do nadcházejícího roku hlavně pevné 
zdraví. Těšme se na lepší zítřky…

vedoucí pobočky Vojtěch Ludík, DiS.

Stále však, nejvíce našich žáků, můžete další školní 
rok potkat v Kroměříži. V okrese Kroměříž mají žáci 
možnost studovat na 17 středních školách maturitní 
a učební obory. Na gymnázium Kroměříž si podávají 
přihlášku nejen žáci 9. ročníku, ale také žáci 5. roční-
ků na osmileté víceleté gymnázium. Na Arcibiskup-
ském gymnáziu můžete potkat naše absolventy, kteří 
zde studují i na šestiletém gymnáziu. Do Holešova 
nedojíždí jen budoucí policisté, studovat  na Střední 
policejní školu ministerstva vnitra, ale i na Gymná-
zium Ladislava Jaroše Holešov. Nejvíce přihlášek na 
střední školy evidují v Kroměříži od našich žáků na 
Střední škole hotelové a služeb Kroměříž a na Střední 
škole - Centru odborné přípravy technické Kroměříž. 

Přejeme našim současným deváťákům mnoho 
úspěchů při přijímacím řízení na střední školy a šťast-
nou volbu budoucího povolání.

Jeden žák ukončil školní docházku bez umístění 
na střední školu.

Ing. Radka Zdražilová 
– kariérový poradce ZŠ Morkovice

Počty žáků přijatých ke studiu na střední školy ve školním roce 2019/2020.
Počet žáků Gymnázium Střední školy a učiliště celkem

8-leté 6-leté 4-leté Maturitní obory Učební obory
Celkem 3 2 2 22 15 44

- z toho chlapců 3 1 0 10 10 24
- z toho dívek 0 1 2 12 5 20

vedoucí pobočky Vojtěch Ludík, DiS.



Morkovice Slížany12

VÍKENDOVÉ 
TAXI ZDEŇA
722 141 999
MOŽNOSTI ROZVOZU:

FIREMNÍCH VEČÍRKŮ, SVATEB, 
OSLAV A PODOBNÝCH AKCÍ 

KAMENICKÉ PRÁCE
Zdeněk
Zaoral

Zborovice

žulové krytí
pomníky

renovace písma aj.

TEL. 606 846 435

ODVOZ A EKOLOGICKÁ 

LIKVIDACE AUTOVRAKŮ

Včetně vystavení dokladu 

o ekologické likvidaci Vašeho 

autovraku

NA MÍSTĚ

Tel: 777 550 621

Autovrakoviště Třebětice

Za kompletní nebo téměř kompletní 

autovrak vyplatíme

500 - 1500,- Kč
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